Please Circulate
Call for papers. REMINDER
Early Adulthood in Time and Space: Multidimensional and Multilevel Perspectives
Paris, France, 26-27 June, 2008
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Transitions to Adulthood in Developed Countries, the Dondena Centre, Università Bocconi, Milan, Italy, and the French National Institute of Demographic Studies (INED), Paris, France.

Deadline for submission of abstract: 11 April 2008.
In general, events that constitute the markers of the transition to adulthood have been postponed, while life trajectories have become more heterogeneous. International differences have begun to be studied, although a full explanation of the existing huge differential has not been provided.

This seminar welcomes contributions of innovative pieces of research on what we know about the transition to adulthood, seen as a set of interrelated processes concerning the transition from education to work, residential autonomy, and family formation. Especially welcome are contributions that bridge theory and empirical analysis, perform international comparisons, analyse behaviour from a multilevel, multiprocess longitudinal perspective, assess the socioeconomic or demographic consequences of the transition to adulthood.

Although the focus is on developed countries, contributions on early adulthood at the global level or comparisons between developed and developing countries are welcome.

A full announcement and description of this seminar is available at http://www.iussp.org/Activities/trans/call08.php
The IUSSP Scientific Panel on Transitions to Adulthood in Developed Countries invites researchers in the above field to submit a short abstract (no more than 300 words) and a detailed abstract (and if the author(s) wish, a full paper which must be unpublished) and fill out the online submission form before 11 April 2008 at:
http://www.iussp.org/Activities/trans/submissions/createuser.html
If the paper is co-authored, please indicate the names of co-authors at the end of the abstract. Submission should be made by the author who will attend the seminar.

Abstracts must be submitted in English only and the working language at the meeting is English. In addition to dissemination through posting on the member-restricted portion of the IUSSP website, seminar organizers will explore possibilities for publishing the papers in a scientific journal, after the seminar.

Applicants will be notified whether their paper has been accepted by 21 April 2008. In the case of acceptance on the basis of an abstract, the completed paper must be uploaded on the IUSSP website by 31 May 2008.

Current funding for the seminar is very limited; efforts are under way to raise additional funds, but the outcome is at this point uncertain. Participants are therefore encouraged to seek their own funding to cover the cost of their participation in the seminar. Those who are applying for financial assistance from the IUSSP should indicate their need when they submit by ticking the appropriate box on the on-line submission form when submitting paper or abstract.

For more information, please contact Francesco Billari (francesco.billari@uni-bocconi.it) and Laurent Toulemon (toulemon@ined.fr). 



Veuillez faire circuler

Appel à communications. RAPPEL
Devenir adulte: Approches multidimensionnelles et multi-niveaux des transitions dans différents contextes
Paris, France, 26-27 juin 2008
Organisé par le Comité scientifique de l’UIESP sur les transitions vers l’âge adulte dans les pays développés, Le Centre Dondena de l’université Bocconi, Milan, Italie, et l’Institut national d’études démographiques (INED), Paris, France

Date limite pour la soumission des résumés : 11 avril 2008.
Les événements qui marquent la transition vers l’âge adulte sont retardés, et les trajectoires individuelles se diversifient. Les différences internationales sont fortes, mais peu d’explications ont été proposées pour en rendre compte. Le séminaire s’intéressera à la transition vers l’âge adulte, vue comme un ensemble de transitions reliées entre elles : des études au travail, du domicile parental à l’autonomie et à la vie en couple, jusqu’à la naissance des enfants.

Les travaux novateurs décrivant les tendances récentes, intégrant approche théorique et analyse empirique, s’appuyant sur des comparaisons internationales, considérant la transition vers l’âge adulte comme un processus à plusieurs dimensions, ou adoptant une approche multi-niveaux sont particulièrement souhaités, ainsi que ceux qui s’intéressent aux conséquences des modalités de transition vers l’âge adulte sur les étapes suivantes de la vie, d’un point de vue socio-économique et démographique.

Le séminaire traitera des pays développés, mais des communications sur la transition vers l’âge adulte en général, ou sur les comparaisons entre pays développés et en développement, sont également bienvenues.

Une description complète en anglais de ce séminaire est accessible par Internet à l’adresse suivante : http://www.iussp.org/Activities/trans/call08.php
Le Comité scientifique de l’UIESP sur les transitions vers l’âge adulte dans les pays développés invite les chercheurs à soumettre un résumé court (300 mots maximum) en anglais et un résumé long (ou, si l’auteur le souhaite, une communication complète, à condition que celle-ci n’ait pas fait l’objet d’une publication auparavant) et à remplir le formulaire de candidature en ligne avant le 11 avril 2008 directement sur le site web de l’UIESP : http://www.iussp.org/Activities/trans/submissions/createuser.html
Pour les communications rédigées par plusieurs auteurs, merci de faire figurer les noms des co-auteurs à la fin du résumé. Les communications devront être soumises par l’auteur qui sera présent au séminaire.

Les résumés et les communications complètes doivent être soumis en anglais et l’anglais sera la langue de travail à cette réunion. Après le séminaire, les communications seront d’abord diffusées en ligne sur le site Internet de l’UIESP réservé aux membres puis, dans un second temps, une publication dans une revue scientifique sera envisagée.

Les candidats seront informés de l’acceptation de leur proposition avant le 21 avril 2008.
Les participants devront soumettre leur communication complète avant le 31 mai 2008.

Les possibilités de financement sont actuellement très limitées; des tentatives sont en cours pour trouver des financements, mais ceux-ci restent improbables. Les participants sont donc encouragés à financer eux-mêmes leur participation au séminaire. Ceux qui sollicitent une assistance financière doivent l’indiquer au moment de la soumission de leur résumé en cochant la case adéquate sur le formulaire de soumission en ligne.

Pour plus d’information, veuillez contacter Francesco Billari (francesco.billari@uni-bocconi.it) et Laurent Toulemon (toulemon@ined.fr).

